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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 21. maj 2012 stillet 
følgende spørgsmål 1 (L 185) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som 
hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V).

Spørgsmål 1:
”Ministeren bedes, på baggrund af de udenlandske erfaringer, oplyse hvor 
mange stofmisbrugere, som reelt er kommet ud af deres misbrug efter at have
frekventeret et stofindtagelsesrum.”

Svar:
Det er ikke muligt på baggrund af de udenlandske erfaringer, som Ministeriet 
for Sundhed og Forebyggelse har kendskab til, at oplyse, hvor mange stofmis-
brugere, der – som det er formuleret – reelt er kommet ud af deres misbrug ef-
ter at have frekventeret et stofindtagelsesrum.

Men med stofindtagelsesrum kan man faktisk nå ud til nogle af de stofmisbru-
gere, som det kan være vanskeligt at nå med de eksisterende tilbud, og det 
kan være et første skridt til at tage imod et behandlingstilbud. For dem, som 
ikke er parate til at tage det næste skridt, og som fortsætter misbruget, vil sto-
findtagelsesrum også være forbundet med sundhedsmæssige fordele.

Som de udenlandske erfaringer er beskrevet i Det Europæiske Overvågnings-
center for Narkotika og Narkotikamisbrugs publikationer »European report on 
drug consumption rooms« og »Harm reduction: evidence, impacts and chal-
lenges« fra henholdsvis 2004 og 2010 samt tidsskriftet Drug and Alcohol De-
pendences artikel »Injection drug use cessation and use of North America’s
first medically supervised safer injecting facility« fra 2010 og tidsskriftet The 
Lancets artikel »Reduction in overdose mortality after the opening of North 
America’s first medically supervised safer injecting facility: a retrospective po-
pulation-based study« fra 2011, synes det således bekræftet, at stofindtagel-
sesrum vil kunne medvirke til dels at nedbringe dødeligheden blandt og for-
bedre forholdene for stofmisbrugere, dels at begrænse generne for det omgi-
vende samfund.

De omhandlede publikationer og artikler, som også blev berørt under lovfors-
lagets 1. behandling, vedlægges til udvalgets orientering.

Med venlig hilsen

Astrid Krag      /      Lars Petersen
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